
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2017
z przebiegu XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo
odbytej w dniu 27 marca 2017 r.  w godz. od 10.00 – 12.33

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:
 radni Rady Miasta i Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Burmistrz Miasta i Gminy Jaraczewo - zg. z załącz\oną listą obecności
 zastępca Burmistrza - Stanisław Andrzejczak
 Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
 Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
 radca prawny - Marianna Frąckowiak
 kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności
 sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Rzecznik Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Agnieszka Zaworska
 Dziennikarz Gazety Jarocińskiej - Jakub Nowak

Proponowany porządek posiedzenia:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII Sesji Rady Miasta i Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwal podjętych na XXVII Sesji Rady Miasta i Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo

na lata 2017- 2024.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków finansowych stanowiących fundusz

sołecki w budżecie gminy dotyczącym roku 2018.
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Jarocińskiemu z budżetu gminy na 2017

rok  pomocy  finansowej  z  przeznaczeniem  na  realizację  zadania  pn.  :Budowa  ścieżki
rowerowej Jaraczewo- Gola”.

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jaraczewo. 

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Programu  Rewitalizacji  dla
Gminy Jaraczewo na lata 2017- 2023.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii  Rozwiązywania Problemów Społecznych
Gminy Jaraczewo na lata 2017- 2025.

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w
Rodzinie  oraz  Ochrony Ofiar  Przemocy w Rodzinie  w gminie  Jaraczewo na  lata  2017-
2020”.

14. Podjęcie uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania
rekrutacyjnego do publicznego przedszkola, oddziału przedszkolnego w publicznej szkole
podstawowej lub publicznej innej formie wychowania przedszkolnego.

15. Podjęcie uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym
przy przyjmowaniu kandydatów do I klasy szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę
Jaraczewo, zamieszkałych poza obwodem szkoły.

16. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Goli.
17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do

nowego ustroju szkolnego. 
18. Informacje o pracy w organach pozagminnych.



19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
20. Wolne głosy.
21. Wnioski.
22. Zakończenie sesji.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15
radnych.
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 

Przed  przystąpieniem  do  punktu  2  Przewodniczący  Rady  zapytał  ,  czy  są  uwagi  do
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o
zmianę. 
Radni  nie  zgłosili  uwag,  natomiast  zastępca  Burmistrza  Stanisław  Andrzejczak  wystąpił  z
wnioskiem o :
1. Zmianę nazwy punktu 16 proponowanego porządku obrad . Nowe brzmienie tego punktu „16.
Podjęcie  uchwały  w  sprawie   wyłączenie  Szkoły  Podstawowej  w  Goli  z  Zespołu  szkół  w
Jaraczewie” (negatywna opinia Kuratora w sprawie stopniowej likwidacji Szkoły Podstawowej w
Goli).
2. Wprowadzić do proponowanego porządku obrad dodatkowy punkt  w brzmieniu 18. Podjęcie
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów”.
Po zmianie punkt 18 proponowanego porządku obrad byłby punktem 19 a kolejne o 1 numer wyżej.

Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad zgłoszonymi wnioskami. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych

( ustawowy stan 15 radnych)  i 15 radnych głosowało „za” przyjęciem   pierwszego wniosku. 
W głosowaniu nad zgłoszonym drugim wnioskiem udział  brało 15 radnych (ustawowy stan 15
radnych) i 15 radnych głosowało „za” przyjęciem  tego wniosku. 

Po wprowadzonych zmianach  proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
  

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII Sesji Rady Miasta i Gminy.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że radni przed sesją mieli  możliwość zapoznania się z
protokołem i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu.
Sekretarz  rady Joanna  Koźlik  poinformowała,  że  po  zapoznaniu  się  z  protokołem z  przebiegu
XXVII sesji odbytej w dniu 16 lutego 2017 r. nie wnosi uwag.
Radni również nie wnieśli żadnych uwag. 

Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu- bez czytania.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXVII Sesji Rady Miasta i Gminy.

Sprawozdanie z realizacji uchwał (stanowiące załącznik do niniejszego protokołu) podjętych
na XXVII  sesji w dniu 16 lutego 2017 r. złożył zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.
 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie  stanowiące  załącznik  do  niniejszego  protokołu  złożył  Burmistrz  Dariusz



Strugała.
Poinformował również, że w dniu 16 marca 2017 r. wraz z delegacją gminy uczestniczył w Forum
Samorządowym w Warszawie. Forum poświęcone temu, co się źle dzieje w samorządzie lokalnym .
Dla  przykładu  wspomniał,  że  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  ,  który  był
samorządowym funduszem  we władaniu  marszałków województw, został przekazany wojewodzie
(ogranicza się rolę samorządów na rzecz centralizacji władzy). 

Ponadto  w  dniach  22-23  marca  br.   Burmistrz  uczestniczył   w  122  Sesji  Plenarnej
Europejskiego Komitetu Regionów w Brukseli. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Twardowski zwrócił się z pytaniem ile czasu ma firma zajmująca się usuwaniem awarii
oświetlenia ulicznego od zgłoszenia, do wykonania naprawy. Oraz kiedy została zgłoszona awaria
oświetlenia mająca miejsce w zeszłym tygodniu na kilku ulicach w Jaraczewie i jakie konsekwencje
może Gmina wyciągnąć kiedy termin nie zostanie dotrzymany.

Radna  Smolarek  odczytała  interpelacje  dotycząca  remontu  drogi  powiatowej  pomiędzy
Jaraczewem  i  Golą.  Uzasadnieniem  jest  niebezpieczeństwo  wynikające  z  głębokich  dziur
powstałych po okresie zimowym, które należy jak najszybciej usunąć. 
Burmistrz Strugała przyznał, że interpelacja powinna dotyczyć wszystkich dróg powiatowych na
terenie naszej  Gminy.  Kolejną sprawą jest  adresat,  którym powinno być  Starostwo Powiatowe,
które jest właścicielem drogi. Faktem jest niestety, że w naszym Powiecie te prace wcale jeszcze nie
ruszyły, a są powiaty, w których te prace zostały już wykonane. 
Radna Smolarek wyjaśniła,  że  złoży również pismo do Starostwa,  jednak jeśli  sprawę wesprze
Burmistrz, to na pewno zyska ona większa wagę. 

Radny Matuszak stwierdził, że warto wystosować pismo do Starostwa w imieniu całej Rady
i zwrócić się z prośba o naprawę wszystkich dróg powiatowych w Gminie. 

Radny  Gruchała  poinformował,  że  ponawia  prośbę  z  grudnia  o  spotkanie  z  władzami
Powiatu,  dotyczące dróg powiatowych w naszej Gminie.  Wtedy moglibyśmy  omówić,wyjaśnić
pewne  kwestie  dotyczące  budowy  ścieżki  rowerowej  do  Goli  ponieważ  za  chwilę  będziemy
przyjmować uchwałę w sprawie przekazania środków Powiatowi Jarocińskiemu na realizację tego
zadania. 

Przewodniczący rady zaproponował,  żeby w punkcie  sesji  „Wnioski”  Rada  wystąpiła  z
apelem w sprawie stanu dróg powiatowych (apel zostanie przygotowany w przerwie sesji). 

Radny  Pera  poprosił  o  interwencje  w  sprawie  ograniczenia  prędkości  na  zakręcie  przy
sklepie w Brzostowie. Wyjazd na drogę krajową jest w niebezpiecznym miejscu, dlatego warto aby
ograniczyć tam dozwoloną prędkość poruszania się pojazdów. 

Burmistrz  Strugała  przyznał,  że  najlepiej  gdyby  mieszkańcy  sołectwa  wystąpili  z
wnioskiem, który poprze Burmistrz i wtedy zostanie złożony do GDDKiA. 

Radny Kowalczyk poparł interpelacje w sprawie naprawy dróg powiatowych i zwrócił się
również z prośbą o zorganizowanie spotkania z władzami Powiatu w sprawie dróg. Druga kwestia
poruszona przez radnego dotyczy stanu realizacji inwestycji drogowych i kanalizacyjnych w naszej
Gminie. Na jakim etapie są poszczególne inwestycje. Ostatnia sprawa dotyczy stanu technicznego
słupów od energii elektrycznej w pasie chodnika w Noskowie.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wystąpi  do  Starosty  o  spotkanie  z  władzami
Powiatu na temat dróg w naszej Gminie. 

6.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  (wyświetlony  na  ekranie)
omawiany był na posiedzeniach Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych
komisji o stanowisko. 



Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował,  że  proponowane  zmiany  w  budżecie  gminy,  uwzględnione  w  przedkładanym
projekcie  niniejszej  uchwały  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  22  marca  br.  zaopiniowała
jednogłośnie pozytywnie ( jeden radny nieobecny na posiedzeniu komisji ). 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że proponowane w
przedkładanym projekcie  niniejszej  uchwały  zmiany  w budżecie  gminy,  Komisja  szczegółowo
przeanalizowała  na posiedzeniu w dniu 23 marca br. i zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że  proponowane zmiany w budżecie gminy
Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 22 marca br., nie wnosząc uwag.

Wobec braku uwag Rada  przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych   „za”  podjęciem  twej  uchwały.  Uchwała  Nr  XXVIII/141/2017  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.  

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Jaraczewo na lata 2017- 2024.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  omawiany  był  na
posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o
stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że przedłożony projekt niniejszej uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 22 marca
br. zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (jeden radny nieobecny na posiedzeniu). 
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw Socjalnych  poinformowała,  że  Komisja  na
posiedzeniu w dniu 23 marca br. przychyliła się do proponowanych zmian wieloletniej prognozy
finansowej i przedłożony projekt  niniejszej uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  Komisja
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 22 marca br., nie wnosząc uwag. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych  głosowało  „za”  podjęciem niniejszej  uchwały.  Uchwała  Nr  XXVIII/142/2017  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyodrębnienia   środków  finansowych  stanowiących
fundusz sołecki w budżecie gminy dotyczącym roku 2018.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  (wyświetlony  na
ekranie)  był  omawiany  na  posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących
poszczególnych Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował,  że  Komisja  na  posiedzeniu  w dniu  22  marca  br.  przedłożony projekt  niniejszej
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej
uchwały  Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  23  marca  br.  i  został  zaopiniowany
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 marca
br.  nie wniosła uwag do przedłożonego projektu niniejszej uchwały.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XXVIII/143/2017 stanowi załącznik
do niniejszego protokołu. 

Radny Edmund Kowalczyk stwierdził, iż należałoby zapytać sołtysów, czy   są zadowoleni



z podjętej uchwały. 
Sołtysi opowiedzieli się za wyodrębnieniem środków finansowych do dyspozycji sołectw na 2018
rok, jak na dotychczasowych zasadach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Jarocińskiemu z budżetu gminy na
2017 rok pomocy finansowej  z  przeznaczeniem na realizację  zadania  pn.  „Budowa
ścieżki rowerowej Jaraczewo- Gola”.

Przewodniczący Rady poinformował,  że   projekt  tej  uchwały  (wyświetlony na  ekranie)
omawiany był na posiedzeniach Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych
Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że po analizie i udzielonych wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 22 marca
br. projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej
uchwały  Komisja  szczegółowo  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  9  marca  br.  i  został
zaopiniowany większością głosów  pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  Komisja
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 22 marca br., nie wnosząc uwag. 

Następnie  przewodniczący  Komisji   Rewizyjnej  wspomniał,  że  jest  to  pierwszy  etap
realizacji tego zadania i  zwrócił się z pytaniem do zastępcy Burmistrza, jaki będzie koszt całkowity
budowy tej ścieżki rowerowej i czy dalej nasz udział będzie 50%. 
Zastępca  Burmistrza  odpowiedział,  ze  w ubiegłym tygodniu  odbyło  się  spotkanie  z  członkiem
Zarządu   odpowiedzialnym  za  drogi  w  powiecie  jarocińskim  (kierownikiem  referatu  dróg
powiatowych)  oraz  osobą  zajmującą  się  inwestycjami,  na  którym  został  przedstawiony
harmonogram i  do  końca  kwietnia  ma być  opracowana koncepcja.   Po opracowaniu  koncepcji
będzie można mówić o kosztach. 

Na to radny Sławomir Gruchała zapytał, czy zasadnym jest podejmowanie tej uchwały jeżeli
nie są nam znane koszty. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnia, że na ten moment z przedstawionych wyliczeń wynika, że
75.000,00  zł  z  naszego  budżetu  i  75.000,00  zł  z  budżetu  powiatu   ma  być  przeznaczone  na
opracowanie koncepcji ( podziały geodezyjne, wykupy gruntów i opracowanie dokumentacji (być
może ta kwota ostatecznie będzie mniejsza).   Wspomniał,  że inwestycja ma być realizowana w
2018 roku. 

Radna Ilona Smolarek uważa, że musimy dołożyć środków na realizację budowy ścieżki
rowerowej  ponieważ  zgodziliśmy  się  na  wspólną  inwestycje,  natomiast  uważa,  że  50%/50%
kosztów będzie to grubo niesprawiedliwe gdyż jest to jednak droga powiatowa. Dlatego zwróciła
się  z  prośbą,  żeby  zaprosić  przedstawicieli  powiatu  i  wyjaśnić  pewne sprawy (zgadza  się,  że
dokumentacja 50%/50% kosztów). 

W odniesieniu do wypowiedzi radnej Ilony Smolarek, sołtys wsi Gola przypomniał, że od
samego  początku  były  pewne  ustalenia  (w  2015  roku)  i  uważa,  że  teraz  nie  powinniśmy  się
wyłamywać co do kosztów 50%/50%. Być może jak powiedział zastępca Burmistrza, że te koszty
ostatecznie mogą być niższe, ponieważ na ten moment są to koszty szacunkowe. 

Radny Edmund Kowalczyk poinformował, że pozytywnie zaopiniował projekt tej uchwały
dlatego, że będzie to tylko wykonanie dokumentacji. Natomiast na pewno nie zagłosuje za tym,
żeby inwestycja była realizowana 50%  kosztów przez powiat i 50%  przez naszą gminę. Uważa, że
nie będziemy robili prezentów powiatowi, ponieważ powiat nam też nie robi prezentów  (nawet nie
chce  współpracować  50%/50%).  Dlatego  proponuje  spotkanie  w  tej  sprawie   i  wielu  innych
sprawach  z przedstawicielami powiatu. 

W odniesieniu do  wypowiedzi przedmówców Burmistrz poinformował, że uczestniczył  w
spotkaniu, którego inicjatorami były  obydwa sołectwa ( Jaraczewo i Gola) i od samego początku
mówiło się  o udziale   w budowie ścieżki  rowerowej,  a  nie  w projekcie,  dlatego nie  widzi  nić



przeciw, żeby przekazywać  środki. Wspomniał, iż mamy zabezpieczenie,  że jeżeli będą koszty
mniejsze, to my też wydamy niej pieniędzy , bo nie więcej niż 50% kosztów. Przypomniał jak to
było z realizacja  inwestycji w Rusku  gdzie koszty były mniejsze niż planowane.

Burmistrz  wspomniał  również,  że  będziemy  składać  wniosek  na  przebudowę  drogi
Brzostów – Zalesie i tam będziemy chcieli    odpowiedni udział powiatu,  a my mamy też  mieć
swój udział w budowie drogi powiatowej do Noskowa.  Przy ubieganiu się o środki  bardzo ważna
jest współpraca z powiatem (dla uzyskania odpowiedniej  liczby punktów). 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że jeżeli będzie to współpraca, że my dofinansujemy
inwestycji powiatu a powiat dofinansuje inwestycje gminne, to nie będzie żadnego problemu jeżeli
chodzi o wielkość tych środków.   

Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  10
radnych  głosowało  „za”  podjęciem  uchwały,  5  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr
XXVIII/144/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały (wyświetlony na ekranie) był
omawiany na  posiedzeniach  Komisji  Rady i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych
Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że projekt  niniejszej uchwały Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu
w dniu 22 marca br. i po udzielonych wyjaśnieniach został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po szczegółowej
analizie  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  9  marca  br.  przedłożony  projekt  niniejszej  uchwały
zaopiniowała  jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został
omówiony na posiedzeniu w dniu 22 marca br. i po analizie Komisja nie wniosła uwag.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że w głosowaniu brało udział  15  radnych i  15
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXVIII/145/2017 stanowi załącznik
do niniejszego protokołu.

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Programu Rewitalizacji dla
Gminy Jaraczewo na lata 2017- 2023.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  (wyświetlony  na
ekranie)  omawiany  był  na  posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących
poszczególnych Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że projekt niniejszej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji
w dniu 22 marca br. i zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw Socjalnych  poinformowała,  że  przedłożony
projekt powyższej uchwały Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 23 marca
br. i po udzielonych wyjaśnieniach zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  przedłożony  projekt  niniejszej  uchwały
Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 22 marca br. i został zaopiniowany jednogłośnie
pozytywnie. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXVIII/146/2017 stanowi załącznik



do niniejszego protokołu.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  Rozwiązywania  Problemów
Społecznych Gminy Jaraczewo na lata 2017- 2025.

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały (wyświetlony na ekranie) był
również  omawiany  na  posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących
poszczególnych |Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował,  że  przedłożony  projekt  powyższej  uchwały  został  omówiony  przez  kierownika
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na posiedzeniu  w dniu 15 marca br. i po analizie Komisja
zaopiniował jednogłośnie pozytywnie.
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformowała,  że  projekt  tej
uchwały  Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  9  marca  br.  i  po  udzielonych
wyjaśnieniach przez Kierownika GOPS został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały Komisja  po
analizie na posiedzeniu w dniu 15 marca br. zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXVIII/147/2017 stanowi załącznik
do niniejszego protokołu. 

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Gminnego  Programu  Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Jaraczewo
na lata 2017- 2020”.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że   projekt  powyższej  uchwały  (wyświetlony  na
ekranie)  omawiany  był  na  posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących
poszczególnych Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował,  że  projekt  przedłożonej  niniejszej  uchwały  omówiła  kierownik  GOPS  na
posiedzeniu  Komisji  w  dniu  15  marca  br.  i  po  analizie  został  zaopiniowany  jednogłośnie
pozytywnie.
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw Socjalnych  poinformowała,  że  przedłożony
projekt niniejszej uchwały omówiła kierownik GOPS na posiedzeniu Komisji w dniu 9 marca br. i
po analizie został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że projekt tej  uchwały został  omówiony na
posiedzeniu Komisji w dniu 15 marca br. i po analizie zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXVIII/148/2017 stanowi załącznik
do niniejszego protokołu. 

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  kryteriów  branych  pod  uwagę  na  drugim  etapie
postępowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola, oddziału przedszkolnego w
publicznej  szkole   podstawowej  lub  publicznej  innej  formie  wychowania
przedszkolnego.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  (wyświetlony  na
ekranie)  omawiany  był  na  posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących
poszczególnych Komisji o stanowisko. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  poinformowała, że projekt



niniejszej  uchwały  został  przeanalizowany  na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  23  marca  br.  i
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że projekt powyższej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 22
marca br. i po analizie zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 marca
br. projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Wobec braku uwag Rada  przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowała „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXVIII/149/2017 stanowi załącznik
do niniejszego protokołu. 

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Kryteriów  branych  pod  uwagę  w  postępowaniu
rekrutacyjnym  przy  przyjmowaniu  kandydatów  do  I  klasy  szkoły  podstawowej
prowadzonej przez Gminę Jaraczewo.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  był  omawiany  na
posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o
stanowisko.
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw   Socjalnych  poinformowała,  że  projekt
powyższej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 23 marca br. i  po analizie
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że projekt tej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 22 marca br.
i po analizie zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt niniejszej uchwały został omówiony
na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  22  marca  br.  i  po  udzielonych  wyjaśnieniach  zaopiniowany
jednogłośnie pozytywnie. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXVIII/150/2017  stanowi załącznik
do niniejszego protokołu. 

W tym momencie Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach .
W  trakcie  przerwy  przygotowany  został  apel  Rady  w  sprawie  stanu  bezpieczeństwa  i

bieżącego utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Jaraczewo. 
Od tego momentu radny Marian Grześkowiak nie uczestniczył w dalszych obradach sesji

(za zgodą Przewodniczącego Rady). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Szkoły Podstawowej w Goli z Zespołu Szkół w
Jaraczewie.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  nie  był  analizowany  na
posiedzeniach  Komisji  Rady (projekt  uchwały  radni  otrzymali  przed  sesją)  i  zwrócił    się  do
Dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół o jej  omówienie (projekt
uchwały wyświetlony na ekranie).

Dyrektor  Jerzy  Jakubowski  poinformował,  że  przedstawiona  Kuratorium  propozycja
likwidacji Szkoły Podstawowej w Goli, została zaopiniowana negatywnie. Jako, że jest to opinia
wiążąca musimy zmienić uchwałę o sieci szkół. Będzie to szkoła ośmioklasowa, ponieważ ustawa
nie  przewiduje  innych  rozwiązań.  Dyrektor  GZEAS  wyraził  zdziwienie,  że  zebrane  przez
mieszkańców podpisy,  nie  zostały dostarczone do władz  Gminy.  Tym bardziej  zaskakujący był
„anonimowy donos” do Ministerstwa Edukacji.  Należy przypomnieć, że Szkoły Podstawowej w
Goli nie byłoby już w 1999r. kiedy weszła w życie poprzednia reforma edukacji. Jednak za zgodą



rodziców z Jaraczewa, ich dzieci zostały przeniesione do Goli i placówka ta została uratowana.
Były  przykłady  burzliwych  rozmów  przy  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  w  Panience,  czy
Gimnazjum w Górze, jednak po czasie rodzice przyznali, że były to dobre rozwiązania. Podobnie
rzecz się miała w przypadku przekształceń Przedszkola w Jaraczewie. Dyrektor poinformował o
liczbie dzieci w klasach w Szkole Podstawowej w Goli po zmianach. W klasie pierwszej 12 dzieci,
w klasie drugiej 1 dziecko, w klasie trzeciej 7 dzieci, w klasie czwartej 10 dzieci, w klasie piątej 2
dzieci, w klasie szóstej 4 dzieci, w klasie siódmej 7 dzieci. Średnia na odział wynosi 6,14 uczniów.
Według rozporządzenia Minister Edukacji z dnia 17 marca rozwiązaniem w takich sytuacjach mają
być klasy łączone. Dlatego takie rozwiązanie będziemy musieli zastosować w przypadku Szkoły
Podstawowej w Goli, ponieważ nikt nie wyobraża sobie utworzenia oddziału dla jednego dziecka.
Pierwotny plan zakładał, że w rocznikach bardziej licznych w Szkole Podstawowej w Jaraczewie
będą utworzone dwie klasy, aby liczba dzieci w klasie nie była zbyt duża. Kolejną złą informacją
wynikająca z zaistniałej  sytuacji  będzie nieunikniona utrata  pracy przez kilku nauczycieli,  oraz
niepełne etaty. W koncepcji zaproponowanej przez Burmistrza zostałby zachowany obecny stan.
Dyrektor Jakubowski poprosił aby na zebranie z rodzicami uczniów z Goli i nauczycielami przybył
Sołtys Goli i osoby, które najbardziej aktywnie sprzeciwiały się pierwotnym planom. 

Radny  Tomasz  Twardowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  co  stanie  się  w  przypadku,  kiedy
uchwała nie zostałaby dzisiaj podjęta. 

Burmistrz  poinformował,  że  istnieje  możliwość  odwołania  poprzez  zażalenie  do
Ministerstwa Edukacji. Trzeba  zapytać  jak dokładnie   wygląda  ta procedura.

Radna Joanna Koźlik poprosiła o odpowiedź na pytanie, czy w przypadku kiedy rodzic z
Goli zechce posłać swoje dziecko do Szkoły Podstawowej w Jaraczewie, zostanie ono przyjęte. 
Dyrektor GZEAS wyjaśnił, że nie ma obowiązku przyjęcia takiego dziecka, ale oczywiście istnieje
taka możliwość. 

Radny Tadeusz Pera zaproponował wystąpienie z wnioskiem do Kuratorium, aby osoby,
które podjęły tą decyzję pojawiły się na sesji,  lub zorganizowanym spotkaniu i wysłuchały obu
stron  sporu,  a  nie  tylko  osób  protestujących.  Byłaby  to  okazja  do  przedstawienia  wszystkich
informacji, ale także do zapoznania się z przesłankami, którymi kierowały się osoby podejmujące tą
decyzję. 

Radna Ilona  Smolarek poprosiła o zapoznanie Rady z opinia Kuratora.
Dyrektor Jakubowski przyznał, że dokument ma kilka stron i składa się w większości z podstaw
prawnych. Jednak głównym powodem jest teza Kuratorium, że jeśli  przez dwa lata dzieci będą
uczyły  się  jeszcze  w  Goli,  to  zapewne  nie  są  w  stanie  pomieścić  się  od  2019r.  w  Szkole
Podstawowej w Jaraczewie. 
Radna Ilona Smolarek przyznała,  że kilka tygodni temu Dyrektor Jakubowski stwierdził,  że  po
rozmowie  z  Kuratorem odniósł  pozytywne  wrażenie  i  powinniśmy być spokojni  o  pozytywną
ocenę przedstawionej propozycji. Dlatego nasuwa się pytanie co stało się przez ten czas.
Dyrektor GZEAS Jerzy Jakubowski poinformował, że podczas rozmowy w Kuratorium usłyszał o
naszej propozycji pozytywną opinię, przyznająca, że jest to logiczne rozwiązanie. Jednak jak sądzi,
wpływ  na  zmianę  oceny  miały  interwencje  i  Ministerstwie  Edukacji,  o  których  wspominał
wcześniej. 

Radny Sławomir  Gruchała, zwrócił się do  radcy prawnego Pani Marianny Frąckowiak o
wyjaśnienie, czy Rada może odmówić podjęcia uchwały podczas dzisiejszej sesji. Ponieważ kilka
tygodni temu Rada większością głosów poparła inne rozwiązanie, a dzisiaj po odmownej decyzji
Kuratora  praktycznie  jest  zmuszona  do  głosowania  nad  uchwałą,  której  treść  jest  dokładnie
odwrotna,  w  stosunku  do  wcześniej  przyjętej.  Drugie  pytanie  radny  Gruchała  skierował  do
dyrektora GZEAS i dotyczyło kosztów utrzymania Szkoły Podstawowej w Goli. 

Pani mecenas Frąckowiak wyjaśniła, że reforma została wprowadzona bardzo późno, przez
co  organy  stanowiące  miały  bardzo  mało  czasu  na  podjęcie  decyzji  i  zachowanie  przy  tym
odpowiednich  procedur.  Pewne  jest,  że  do  31  marca  musi  być  podjęta  uchwała  o  sieci  szkół
w gminie, w której zgodnie z opinia Kuratora musi się znaleźć Szkoła Podstawowa w Goli. Należy
zaznaczyć, że poprzednia uchwała była wyrażeniem zamiaru, a dopiero dzisiejsza wprowadzeniem



konkretnych zmian. Dlatego poprzednia uchwała według prawa nie stoi w sprzeczności z obecną. 
Radny Gruchała wyraził opinię, że w obecnej sytuacji faktycznie wymusza się na radnych sposób
w jaki mają głosować. 
Mecenas  Frąckowiak  przyznała,  że  z  punktu  widzenia  prawa  jest  to  sytuacja  dziwna.  Jedyną
alternatywą  jest  skarga  do  Sądu  Administracyjnego,  co  jednak  wiąże  się  z  wydłużeniem całej
sprawy. 

Radny Tadeusz Pera poprosił Panią mecenas aby wyjaśniła, czy poprzednia uchwała Rady
o propozycji sieci szkół została podjęta zgodnie z prawem, a jeśli tak to czy Kurator ma prawo ją
podważyć. 
Pani mecenas wyjaśniła, że według procedury, pierwsza uchwała wyrażała zamiar, który podlega
opiniowaniu przez związki zawodowe, lecz nie jest ona wiążąca, jednak już opinia Kuratora ma
charakter  wiążący.  Dlatego po przyjęciu uchwały o zamiarze likwidacji  mogą wystąpić zmiany
natury formalnej, czego przykładem jest negatywna opinia Kuratora, ale również Rada z własnej
woli może zmienić swoje stanowisko już w uchwale faktycznie wprowadzającej zmiany. 

Sołtys  wsi  Gola  poinformował,  że  na liście  protestujących podpisali  się  również  sołtysi
Łukaszewa i Niedźwiad, ponieważ sprawa dotyczyła także ich sołectw. Sołtys Banaszak uważa,
że dziesięcioosobowe klasy nie są cofaniem się o kilkadziesiąt lat. W kwestii prowadzenia rozmów,
mieszkańcy zostali postawieni przed faktem dokonanym, ponieważ na spotkaniu z Radą Rodziców
zaproponowano  już  gotowe  rozwiązania.  Kolejna  sprawa  dotyczy  podziału  na  obwody,  które
mogłyby być ustalone inaczej, w taki sposób, że każda strona byłaby usatysfakcjonowana. Według
Sołtysa  Goli  gdyby  nie  grupa  dzieci  dowożonych  z  Jaraczewa  do  Szkoły  Podstawowej
w Wojciechowie, mielibyśmy tam podobną liczbę uczniów jaka będzie w Goli. W kwestii donosu,
można  tylko  domniemywać  kto  był  nadawcą.  Natomiast  wszystkie  pisma  Rady  Sołeckiej,
mieszkańców były podpisane i udokumentowane. Warto dodać, że poseł Piotr Kaleta sam zwrócił
się z propozycją interwencji  w omawianej sprawie. Sołtys stwierdził,  że w prezentacji  zabrakło
wykresów przedstawiających liczbę uczniów w klasach po połączeniu, a właśnie zbyt duża liczba
dzieci w oddziałach była głównym powodem sprzeciwu rodziców. W kwestii subwencji oświatowej
ciężko jest przeliczyć dobro dzieci i edukacje na pieniądze. Ponadto, w latach ubiegłych właśnie
z subwencji na szkołę w Goli inne placówki uzyskały wsparcie finansowe. Sołtys Banaszak wyraził
opinię, że zmiana opinii Kuratora chyba nie powinna zależeć od interwencji Ministerstwa, tylko jest
ona merytorycznie uzasadniona. Sala gimnastyczna jest na pewno komfortem, jednak jeśli zadba się
o boisko przy szkole w Goli, to też będzie to dobre miejsce do ćwiczeń. 

Burmistrz  Strugała  przyznał,  że  poprzez  działania  świadome  lub  nie,  przeciwników
zaproponowanych zmian, doszło do zmian, które nie są korzystne. Kształt przedstawionych zmian
był właśnie między innymi konsultowany przez dyrektora Jakubowskiego w Kuratorium. Jednak po
interwencji  anonimowych  osób  w  Ministerstwie,  została  podjęta  decyzja  polityczna  a  nie
merytoryczna. I nie chodzi tu o dobro dzieci i szkoły, ale o zobowiązanie Pani Minister, że reforma
nie spowoduje likwidacji placówek oświatowych. Naszą propozycje, co warto dodać, pozytywnie
zaopiniowały związki zawodowe. Niestety w obecnej sytuacji cześć nauczycieli nie będzie miała
pełnych etatów, a prawdopodobnie niestety będziemy zmuszeni do zwolnień. 
Sołtys Goli zwrócił się z pytaniem, czy nie można jeszcze raz przedyskutować zmiany obwodów
i dojść do sensownego kompromisu. 
Burmistrz Strugała przyznał,  że po wielu analizach sensowne rozwiązanie w tej  kwestii zostało
przedstawione.

Na tym dyskusje zakończono.
Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  w  głosowaniu  brało  udział  14  radnych  1  3
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały, 2 głosy „przeciwne”, 9 głosów „wstrzymujących”
Uchwała nr XXVIII/151/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



17. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do
nowego ustroju szkolnego.

Przewodniczący Rady poinformował, że sieci szkół był omawiany na posiedzeniach Komisji
Rady  i projekt niniejszej uchwały radni otrzymali przed sesją (projekt uchwały wyświetlony na
ekranie).

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po  przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  4
radnych  głosowało  „za”  podjęciem  tej  uchwały,  10  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr
XXVIII/152/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

18. Podjęcie  uchwały  w sprawie  określenia  wysokości  stawek opłat  za  usunięcie  drzew
i krzewów. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na
ekranie)  omawiany  był  na  posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących
poszczególnych Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że Komisja przedłożony projekt niniejszej uchwały przeanalizowała na posiedzeniu
w dniu 22 marca br. i po udzielonych wyjaśnieniach został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej
uchwały  Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  23  marca  br.  i  po  udzielonych
wyjaśnieniach  został  zaopiniowany  większością  głosów  pozytywnie  (4  „za”,  1  głos
„wstrzymujący”).
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  Komisja
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 22 marca br., nie wnosząc  uwag. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  14
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała nr XXVIII/153/2017 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 

19. Informacje  o pracy w organach pozagminnych.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uczestniczył  wraz  z  pięcioma  innymi
przedstawicielami  naszej  Gminy w spotkaniu  samorządowców,  które  odbyło  się  w Warszawie.
Celem było zaprotestowanie przeciwko zmianom w ustroju samorządu terytorialnego oraz sposobu
ich wprowadzania. Zebrani wyrazili sprzeciw wobec oskarżeń części polityków o patologie i układy
w  samorządach.  Został  zawiązany  Komitet  Protestacyjny,  w  skład  którego  weszły  wszystkie
korporacje samorządowe, z terenu całej Polski. 

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

W odpowiedzi na pytanie radnego Tomasza Twardowskiego, Pan Waldemar Szewczyk wyjaśnił,
że każda awaria oświetlenia jest od razu zgłaszana do firmy zajmującej się usuwaniem tego typu
sytuacji.  Pierwsze  zgłoszeni,  o  którym  mowa  nastąpiło  w  poniedziałek  (20  marca)  jednak
interwencja firmy nie przyniosła oczekiwanych efektów. Kolejne zgłoszenia nastąpiło 2 dni później
(22  marca)  i  dopiero  wtedy  awaria  została  ostatecznie  usunięta.  Jeśli  chodzi  o  konsekwencje
finansowe, to Gmina płaci za usunięcie szkody i otrzymuje roczną gwarancję na wykonaną pracę.
W przypadku kiedy awaria ta się powtórzy w przeciągu roku, firma usuwa szkody już bezpłatnie. 
Radny Twardowski zwrócił uwagę, że 3 lata temu prosił o interwencje w sprawie słupa na ulicy
Ogrodowej, przy posesji nr 22. Może być on zagrożeniem ponieważ jest bardzo niebezpiecznie
pochylony.  Zachodzi  największa  obawa,  że  nastąpi  zerwanie  przewodów,  które  z  tego  słupa



doprowadzone są do budynku. 
Zastępca  Burmistrza  w  odpowiedzi  na  pytanie  radnego  Kowalczyka  poinformował,

że inwestycje, które zostały przeniesione z zeszłego roku, do roku bieżącego są w trakcie przetargu.
Został  ogłoszony  konkurs  ofert  i  zgodnie  z  terminem  postępowania  przetargowego  niebawem
zostanie wybrany wykonawca i prace się rozpoczną. 
Jeśli  chodzi  o  słupy telefoniczne,  to  firma Orange w piśmie,  które  otrzymaliśmy wyjaśnia,  że
w najbliższym czasie nie planuje żadnych inwestycji lub prac modernizacyjnych na terenie naszej
Gminy,  a  obecna  infrastruktura  musi  pozostać  aby możliwe było  utrzymanie  dotychczasowego
poziomu usług. 

W odpowiedzi na pytanie radnego Tomasza  Twardowskiego z poprzedniej sesji, Zastępca
Burmistrza wyjaśnił, że popiół zalicza się do odpadów mieszanych. W związku z tym można go
wsypywać do pojemników na  odpady mieszane.  Cena  takiego  pojemnika  80  litrowego wynosi
od  92zł  do  98zł.  Po  odliczeniu  gospodarstw  domowych,  w  których  używane  jest  ogrzewanie
gazowe pozostaje nam 1827 domostw, które wytwarzają popiół. W przypadku zakupu przez Gminę
pojemników  dla  takiej  liczby  gospodarstw  koszt  wyniósłby  około  180.000,00  zł  jednorazowo.
W przypadku przeterminowanych leków, będą wyznaczone dwa punkty ich składowania i są nimi
Ośrodki  Zdrowia  w  Rusku  i  Jaraczewie.  W  tych  miejscach  zakupione  zostaną  odpowiednie
pojemniki uniemożliwiające wyciągnięcie wrzuconych odpadów, tak aby zapewnić bezpieczeństwo.
Cena odbioru tony przeterminowanych leków wynosi około 6.000,00 zł. W 2018r. na terenie naszej
Gminy powstanie Punkt  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów, gdzie planujemy również umieszczenie
kontenera na tego typu odpady. 

21. Wolne głosy.

Radny Gruchała poinformował, że 13 marca br. otwarta została stołówka szkolna w Zespole
Szkół  w Rusku.  Druga sprawa dotyczy wyczyszczenia  rowów przy drodze  pomiędzy Ruskiem
a Strzyżewkiem, ponieważ od ostatnich prac miejsca te zdążyły już zarosnąć. 

Sołtys wsi Gola poprosił radnych i pozostałych sołtysów o wyrozumiałość w sprawie zabiegania
o pozostanie szkoły w Goli. Stwierdził, że jeśli chodziłoby o szkołę w innej miejscowości, to na
pewno każdy z sołtysów zachowałby się identycznie. 

Sołtys Zalesia w odniesieniu do wypowiedzi radnej Smolarek poinformowała, że w Zalesiu na
drodze powiatowej już zaczęły się prace remontowe. Jednak jak wyjaśnił zarządca, zależne są one
od pogody,  ponieważ  w trakcie  lub  bezpośrednio  po  opadach  nie  można  wykonywać  remontu
nawierzchni. 

Radna  Smolarek  odczytała  protokół  z  objazdowego  posiedzenia  Komisji  Oświaty,  Kultury
i  Spraw  Socjalnych,  które  odbyło  się  15  marca  br..  Przedmiotem  posiedzenia  była  analiza
funkcjonowania  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Jaraczewie  i  Biblioteki  Publicznej  Gminy
Jaraczewo.  Komisja  pozytywnie  opiniuje  funkcjonowanie  obu  instytucji  i  docenia  pracę  jaką
wykonują  one  dla  naszych  mieszkańców.  Komisja  zapoznała  się  także  z  sytuacją  finansową.
Komisja zwraca się do Burmistrza o zakup pojazdu do transportu krzeseł, stołów, sceny mobilnej
dla Gminnego Ośrodka Kultury. Druga sprawa dotyczy zakupu nowych strojów dla zespołu „Złota
Jesień”.  Ostatnia  kwestia  dotyczy  odnowienia  pomieszczeń  pod  sceną  w  jaraczewskim  parku,
a  dokładnie  wykonanie  prac,  które  uniemożliwią  zalewanie  tych  pomieszczeń  podczas
intensywnych opadów. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na stan gruntowych dróg gminnych. Obecnie powstały na
nich potężne koleiny, czemu winne są firmy wywożące drewno z lasu. Chodzi tu dokładnie o drogę
pomiędzy Panienką a Łobzem. 
Druga sprawa dotyczy umieszczenia na przystankach tabliczek z zakazem naklejania reklam, co
było poruszane na ostatniej sesji.
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego
kiedy przygotowany zostanie program o zasobach mieszkaniowych w Gminie Jaraczewo.

Sołtys  wsi  Nosków   poprosił  o  informacje  dotyczącą  stanu  prac  nad  kanalizacją



i gazyfikacją   w Noskowie. Kolejna kwestia, to remont dróg gminnych utwardzonych, ponieważ
po zimie w wielu miejscach utworzyły się bardzo niebezpieczne ubytki w jezdni. 
Zaprosił  także  wszystkich  na  kiermasz  wielkanocny,  który odbędzie  się  9.  kwietnia  br.  na  sali
wiejskiej w Noskowie.

Burmistrz  Strugała  wyjaśnił,  że  w  kwestii  gazyfikacji  inwestor  nie  jest  zainteresowany
rozbudowa sieci  na  terenie  naszej  Gminy.  Jednak Burmistrz  postara  się  o  rozmowę osobistą  z
przedstawicielami firmy, aby wyczerpać wszelkie dostępne nam możliwości działania. 
 Sprawa kanalizacji zapewne się opóźni, ponieważ nowelizacja ustawy o funduszach wojewódzkich
zmienia strukturę tych instytucji, co łączy się ze zmianami personalnymi. Z tego powodu będziemy
musieli  poczekać jak ustosunkują się  do naszego wniosku nowe władze.  Warto dodać,  że nasz
wniosek był pozytywnie oceniony i dotyczy on Noskowa, i  również Goli. 
W odniesieniu do słów radnego Kowalczyka, Burmistrz przyznał, że może wystąpić problem ze
znalezieniem  wykonawców,  głównie  jeśli  chodzi  o  inwestycje  budowlane.  Firmy  mają  tyle
zamówień, że mogą dyktować dużo wyższe ceny niż my wskażemy w kosztorysie, ponieważ to
zamawiającemu będzie bardziej zależało na pozyskaniu wykonawcy niż odwrotnie. Na kolejne sesji
powinna pojawić się konkretna informacja dotycząca planów przetargów, wraz z terminami. 
Radny Kowalczyk oznajmił, że powinniśmy pewną cześć prac wykonywać zimą, ponieważ wtedy
firmy budowlane i remontowe maja mniej pracy, co powoduje korzystniejsze warunki cenowe. 

Burmistrz wyjaśnił, że pewnych prac zimą nie da się wykonać. Natomiast jeśli ogłosimy
przetarg zimą na roboty w czerwcu, to firmy po prostu się nie zgłoszą.

22. Wnioski.

Przewodniczący Skrzypczak odczytał apel Rady Miasta i Gminy Jaraczewo w sprawie stanu
dróg powiatowych na terenie Gminy Jaraczewo, skierowany do Zarządu Powiatu Jarocińskiego. 

Apel  został  przyjęty  przez  Radę  jednogłośnie  (14  głosów  „za”).  Apel  Nr  2/2017  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

Radna Renata Roszak odczytała wniosek mieszkańców Wojciechowa skierowany do Burmistrza
Miasta  i  Gminy  Jaraczewo,  w  sprawie  ustalenie  właściciela  odcinka  drogi  w  miejscowości
Wojciechowo przy posesjach od nr. 97 do 101. Wniosek argumentuje się wielokrotnymi prośbami
mieszkańców o wyremontowanie drogi ponieważ jest ona od pewnego czasu w bardzo złym stanie.
Burmistrz  Strugała poinformował,  że zostały już podjęte  odpowiednie działania  zmierzające do
ustalenia właściciela gruntu. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o  złożeniu oświadczeń majątkowych (do końca
kwietnia br.). 

23. Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący rady podziękował zebranym
za udział i o godz. 12.33 zakończył XXVIII Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo. 

Jaraczewo, dnia 29 marca 2017 r. 
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